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A magyar atomerőmű 
800 megawattos lesz 

Kedden délután tar tot ta tólag 15—20 százalékkal n5- még nem jelölték ki végle-
VIII. közgyűlését a Technika vekszik, a széntermelés gesen, de gazdaságossági és 
Házában az Energiagazdái- 1 9 7 0 _ j g hóértékben számítva más szempontok azt diktál-
kodási Tudományos Egyesu- k ö r ü l b e l ü l 1 0 százalékkal ják, hogy az erőmű a Duna 
let. A közgyűlésen Hasz Ist- , , ,, ' ~ . , . _ 
ván az Országos Energia- csökken, a ki termelt koolaj- menten épüljön fel. Az erő-
gazdálkodási Hatóság veze- mennyiség csak kis mérték- mű végleges helyének kije-
tője elmondotta: a harmadik ben nő, ezzel szemben a lölését további, elsősorban 
ötéves tervben nálunk az földgáztermelés meghárom- ipartelepítés-politikai kérdé-
energiafogyasztás előrelátha- s z o r o z ó d i k . 

Apró Antal 
Moszkvába utazott 

Apró Antal, a Miniszter-
tanács elnökhelyettese, ked-
den délután elutazott Moszk-
vába. a KGST végrehaj tó 
bizottságának 29. ülésszaká-
ra. Ferihegyi búcsúztatására 

Párdi Imre, az Országos 
Tervhivatal elnöke, Erdélyi 
Károly külügyminiszter-he-
lyettes és F. J. Tyitov, a 
Szovjetunió budapesti nagy-
követe is megje len t 

A győzelem napján 
Koszorúzási ünnepségek 

A győzelem napja a lkal-
mából F. J. Tyitov, a Szov-
jetunió budapesti nagykö-
vete és a nagykövetség több 
munkatársa kedden a Sza-
badság téren megkoszorúz-
ták a szovjet hősi emlék-
művet. Koszorút helyezett az 
emlékmű talapzatára a 

szovjet hadsereg képvisele-
tében K. I. Provalov vezér-
ezredes, továbbá F. T. Sza-
harov, a Budapesti Nem-
zetközi Vásár szovjet pavi-
lonjának igazgatója, vala-
mint a szovjet úttörők egy 
csoportja. 

Kökény Mihály, az Orszá-
gos Atomenergia Bizottság 
t i tkára hangoztatta, hogy a 
világ energiafogyasztása a 
század végére körülbelül 
megnégyszereződik. Ezután 
Ócsay Mihály, a Nehézipari 
Minisztérium villamosener- kénél 
gia-ipari főosztályának veze- kai, ; 

sek eldöntésének 
előznie. 

kell meg-

Közölte, hogy az erőmű 
energiatermelése igen gazda-
ságos lesz. Várható önköltsé-
ge a külföldről behozott vil-
lamos energiáénál 20 száza-
lékkal, a dunai vízierőműve-

mintegy 30 százalék-
hazai szénre alapoz-

tője adott tájékoztatást az ható hőerőművek önköltsé-
első magyar atomerőmű lé- généi pedig körülbelül 10 
tesítésének előkészületeiről, százalékkal lesz kisebb. 
Elmondotta, hogy a novovo- A z erőmű első gépegységé-
ronyezsi típusú, 800 mega- nek üzemi próbáit 1975-re 
wattos erőmű telephelyét irányozták elő. 

Péter János külügyminiszter Marko Nikezics külügymi-
niszterrel tárgyal. Balról a magyar, jobbról a jugoszláv 

küldöttség 

Kedden folytatódtak a 
magyar—jugoszláv hivata-
los tanácskozások. Míg a 
hétfői megbeszélések közép-
pont jában az európai hely-
zet időszerű kérdései, köz-
tük az európai biztonság 
megszilárdítása és a német 
kérdés szerepelt, Péter J á -
nos és Marko Nikezics ez-
úttal a nemzetközi helyzet 
más időszerű problémáiról, 
köztük a vietnami kérdés-
ről, ma jd a két baráti szo-
cialista ország kapcsolatai-
ról folytatott véleménycse-
rét. A tanácskozáson a két 
külügyminiszter megelége-
déssel állapította meg, hogy 
Jugoszlávia és Magyarország 
kapcsolatai az élet minden 
területén kedvezően alakul-
nak, s állást foglalt a két 
ország viszonyának a jó-
szomszédság és a szocializ-

mus szellemében történő to-
vábbi elmélyítése mellett . 

A keddi megbeszélések be-
fejezése u tán Péter János 
és kísérete gépkocsival Új-
vidékre haj tatot t . (MTI) 

A Vajdaság autonóm tar-
tomány fővárosában, a t a r -
tományi képviselőház pati-
nás épületében Il i ja Ra ja -
csics, a képviselőház elnöke 
fogadta, ma jd ebédet adot t 
a magyar külügyminiszter és 
kísérete tiszteletére. 

Il i ja Rajacsics és Péter 
János az ebéden mondot t 
pohárköszöntőjében megelé-
gedéssel állapította meg, 
hogy gyümölcsöző az együtt-
működés a vajdasági és a 
magyarországi intézmények, 
a határmenti városok között. 

Ezután a vendégek a V a j -
daságban élő magyarok ki-
adójának. a Fórumnak m u n -
kájával ismerkedtek, majd 
visszautaztak Belgrádba. 

Grecsko marsall napiparancsa 
A fasiszta Németország azokat, akik részt vettek a 

szétzúzásának és feltétel nél- második világháborúban. El-
küli kapitulálásának 22. év- rendelte, hogy kedden, má-
fordulóján Andre j Grecsko jug 9_<sn Moszkvában és más 
marsall honvédelmi minisz- v á r o s o k b a n h a r m i n c á g y ú l ö _ 
ter napiparancsában üdvo- , , ,, 
zölte a hadsereg és a flotta véssél méltassak a győzelem 
személyi állományát, mind- napjá t . 

Diákszeminárium az európai béke 
és biztonság kérdéseiről 

A KISZ Központi Bízott- Dr. Gombár József, az Or-
sága és az Országos Egyete- szágos Egyetemi és Főiskolai 
mi és Főiskolai Tanács a fa- Tanács főt i tkára vitaindító 
siszta Németország fölött r e fe rá tumában az elmúlt fél 
aratot t győzelem 22. évfor- évszázad eseményeinek pél-
dulója alkalmából diáksze- cá jáva l bizonyította, hogy a 
mináriumot rendezett ked- német imperializmus, milita-
den a budapesti műszaki rizmus és revansizmus nem-
egyetem Schőnherz Zoltán csak kontinensünk, hanem az 
kollégiumában. A tanácsko- egész világ békéjét is fenye-
záson a magyar egyetemis- geti. 
tákkal és főiskolásokkal 
együtt a hazánkban tanuló 
szovjet, bolgár, finn, görög, 
lengyel, NDK-beli és vietna-
mi fiatalok képviselői is fel-
emelték szavuka t 

Vajó Péter, az Országos 
Egyetemi és Főiskolai Tanács 
einöke, a KISZ Központi Bi- hangúlag állást foglaltak 
rottságának t i tkára a győze- kollektív európai béke 

jelentő- biztonság rendszerének meg-
teremtése mel le t t 

Szeged életéből 
Tv- és 
víztorony 

TEGNAP 
TÖRTÉNT 

Négyszeres 
szocialista brigád 

A következő évek város-
fejlesztési programjában sze-
repel Szeged ú j városnegye-
dének, Tar jánte lep több ezer 
lakásának megépítése. A la-
kásépítkezésekkel egy időben 
gondoskodnak a kommunális 
szükségletek kielégítésének 
biztosításáról is. 

Többek között a Szegedi 
Víz- és Csatornamű Vállalat 
1500 köbméter víz tárolására 
alkalmas tornyot építtet a 
Csillag tértől északra, a le-
endő Északi körút mentén. 
A vállalatnak építőtársa is 
akadt : a Magyar Rádió és 
Televízió ugyancsak Szeged-
re tervezett adótornyával 
kombinálták a víztorony ter-
ve i t A tervprogram most 
készült el. 

Tegnap délután a Szegedi Élelmiszerkískereskedelmi 
Vállalat Kossuth Lajos sugárúti tanbol t jában rendkívüli 
szocialista brigád értekezletre került sor. Az ünnepi gyűlés-
re eljöttek a vállalat vezetőinek képviselői, a kereskedelmi 
ipari tanuló intézet és a Rózsa Ferenc gimnázium tanárai is. 
Ezalkalommal köszöntötték a tanboltban dolgozó két szoci-
alista if júsági brigádot, amely a vállalat életében példátla-
nul szép eredményt ért el: negyedszer kapta meg a szoci-
alista brigád kitüntető címet. 

Más aktuali tása is volt a rendkívüli brigádgyűlésnek, 
mert tegnap reggelre fejezték be a boltban a nyolchónapos 
elszámoltató lel tárt és most sem volt egy fillér hiányuk sem. 

Újítási ankét 
a ruhagyárban 

A referá tumot vélemény-
csere követte. A résztvevők 
kemény szavakkal bélyegez-
ték meg a Német Szövetségi 
Köztársaság revansista, mili-
tarista poli t ikáját , és egy-

a 
és 

A műszaki hónap kereté-
ben újí tási ankétot tar tot-
tak kedden délután a Szege-
di Ruhagyárban. A népes 

mmmm^ újí tógárda előtt Szabó Sán-
, dor főmérnök ismertette a 

Gazdasági Bizottság legutób-
bi határozatát , amely az ú j í -
tások és találmányok ú j 
rendszerét foglalja össze. 
Értékelték az elmúlt eszten-
dő új í tómozgalmának ered-
ményeit és az idei újítási 
fe ladat terv célkitűzéseit. 

V 

A táblázatokkal és grafi -
konokkal illusztrált újítási 
munkáról, annak eredmé-
nyeiről elismeréssel szólt az 
ankét előadója: az esztendő 
első négy hónapjában már 
23 új í tás t nyúj tot tak a ru -
hagyár dolgozói, melyek kö-
zül tizenegyet be is vezet-
tek. A tegnap tartot t újítási 
ankétot a műszaki hónap ke-
retében még több újítással 
kapcsoltos előadás követi a 
Szegedi Ruhagyárban. 

lem évfordulójának 
ségét méltatta. 

1 csehszlovák nagykövet 
fogadása 

Jozef Pacsik, a Csehszlo-
vák Szocialista Köztársaság 
budapesti nagykövete hazá-
ja nemzeti ünnepe, az or-
szág felszabadulásának 22. 
évfordulója alkalmából ked-
den fogadást adott a nagy-
követségen. Megjelent Fock 
Jenő, a Minisztertanács el-
nöke, Komócsin Zoltán, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának titkáréi, a Politikai 
Bizottság tagjai. Kisházi 
Ödön, az Elnöki Tanács he-
lyettes elnöke, Cseterki La -
jos, az Elnöki Tanács t i tká-

ra, dr. Korom Mihály, Nagy 
Józsefné, dr. Trautmann 
Rezső, Veres József, Kiss 
Árpád, a kormány tagjai, 
Vass Istvánné és Beresz-
tóczy Miklós, az országgyű-
lés alelnökei, Mód Péter, a 
külügyminiszter első helyet-
tese, továbbá a politikai, 
gazdasági, társadalmi és 
kul turál is élet számos más 
ismert személyisége. Ott 
volt a fogadáson a Buda-
pesten akkredi tá l t diplomá-
ciai képviseletek számos ve-
zetője és tagja. 

Bontják a rőzseműveket 
a Tisza-töltésen 

Másodpercenként 
40 köbméter vizet 

Megjelent a földieper 

A Tisza töltésein most már szába. 
olyan lófogatok és gépjár- mintegy 
művek járnak, amelyek nem emelnek át Csongrád megyé-
oda, hanem onnan szállítják ben a földekről, 
el a magas vízállásnál lera- A T i s z a apad<isa fokoza-
kott es védelmi celt szol- tos. A múlt hét végén a meg-
galó rozsemuveket. Tegnap a torpanást az okozta, hogy 
varos alatt, a Boszorkány- mintegy 30 centiméteres ara-
szigetnél is végig fölszedték d á s t k a p o t t a Maros, amely 
az úgynevezett rőzselápokat, a z ó t a már levonul t 
és kévékbe kötve ismét fel-
tornyozták őket a töltések 
védett oldalán. 

Az Alsótiszavidéki Vizügyi 
Igazgatóságtól kapott legfris-
sebb jelentés szerint végig 
a Tiszán most már első fokú 
a készültség, ami általában 
a figyelőszolgálatra korláto-
zódik. A műszaki appará tus 
már befejezte munkálkodá-
sát a védőgátakon. A Körö-
sökön végig megszűnt a vé-
dekezési fokozat. Belvízvéde-
lemben is első fokú a ké-
szültség a Kurca vízrend-
szerben, Mártélynál és a 
Tisza—Maros zugban. Leg-
fontosabb teendő most a fa -
kadó vizek átemelése a Ti-

Orvos-
tudományi 
tanácskozás 

A flavonoidok növények-
ben levő, virágok színét adó 
festékanyagok, melyeknek 
fontos gyógyszerhatásuk van, 
s egyre nagyobb szerepet já t -
szanak a gyógyszeriparban. 
Nemcsak növényekből állí t-
ják elő ezeket a vegyülete-
ket, hanem szintetikusan is. 
S mivel a szegedi tudósok 
ezirányú kutatásai komoly 
hagyománnyokkal rendelkez-
nek, három év után ismét 
Szegeden rendezik a Magyar 
Eioflavonoid Symposiumot — 
a Szegedi Orvostudományi 
Egyetem, az Orvosegészség-
ügyi Szakszervezet, a Magyar 
Kémikusok Egyesületének 
szegedi csoportja és a Ma-
gyar Tudományos Akadémia 
flavonoid munkabizottsága 
közös rendezésében. 

A kétnapos tudományos 
ülést tegnap délután a Sze-
mészeti Klinika előadótermé-
ben Bognár Rezső, a Magyar 
Tudományos Akadémia f la-
vonoid munkabizot tságának 
elnöke nyitotta meg. ma id az 
élettani tárgyú ülésen 13 ku-
tató 8 dolgozata hangzott el; 
többek között a párizsi Kór-
élettani Intézet két tudósá-
nak, J. L. Porrot igazgató-
professzornak és J. M. Ga-
zave professzornak referá tu-
mai. A II. Magyar Bioflavo-
noid Symposium ma öt elő-
adásból álló kémiai tárgykö-
rű üléssel folytatódik — reg-
gel kilenc órai kezdettel a 
Szerveskémiai Intézet elő-
adótermében. 

. Tegnap Szege-
den, a két cseme-
geüzletben — vi-
szonylag még ki-
sebb mennyiség-
ben — megjelent 
a földiepei-, amely 
az újszegedi ker-
tekben, a fóliás 
ágyakban termett. 
Egyelőre elég bor-
sos még az ára, a 
109-es csemegében 
kilónként 50, a 
110-esben pedig 60 

for intér t mérték, csóbb. Tegnapra a 
Primőrszámba p a r a j is a kilón-

megy még az 
uborka is. Ára ki-
lónként 40 forint. 
Biztató azonban a 
felhozatalra, hogy 
a nemrégiben még 
darabonként 5—6 
forintos zöldpapri-
ka 2,60-ra esett 
vissza, a 2,60-as 
karalábé pedig da-
rabonként 1 fo-
r int ta l lett ol-

kénti 12 forintos 
árról 7,50-re csök-
kent. 

Tegnap kezdte 
meg az élővirág 
árusí tását Szent 
István téri pavi-
lonjaban a Szeged 
és Vidéke Körzeti 
Földművesszövet-

kezet. Ezután a 
virágárusítás itt is 
ál landó lesz. 


